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      Аннотация

    
        
          В данной работе было проведено численное моделирование  разветвляющегося кровотока в месте соединения бедренной артерии и  сосудистого протеза с применением метода конечных объемов. В работе  представлены: геометрическая модель рассматриваемого участка бедренной  артерии, результаты численного расчета стационарного ламинарного течения  в модели для случая постоянного расхода на входе, результаты численного  исследования пульсирующего течения в протезе сосуда с различной долей  расхода от входного (30%, 50%, 70%). Дан анализ полей сдвиговых  напряжений на стенке с целью прогнозирования роста неоинтимы.
        

        
          In this work, we performed a numerical simulation of the branching blood  flow at the junction of the femoral artery and the vascular prosthesis using the finite  volume method. The paper presents: a geometric model of the considered section of  the femoral artery, the results of a numerical calculation of a stationary laminar flow  in the model for the case of a constant flow rate at the inlet, the results of a numerical  study of a pulsating flow in a prosthesis of a vessel with a different fraction of the  flow rate from the inlet (30%, 50%, 70%) ... An analysis of the shear stress fields on  the wall is given in order to predict the growth of the neointima.
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